
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Grzegorza Wojciechowskiego

oraz senatora Wojciecha Skurkiewicza
na 35. posiedzeniu Senatu

w dniu 1 lipca 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka oraz do g³ównego inspek-
tora nadzoru budowlanego Roberta Dziwiñskiego

Szanowny Panie Ministrze! Szanowny Panie Inspektorze!
Zwracam siê do Panów z zapytaniem dotycz¹cym trudnego problemu wywo³uj¹cego liczne protesty

lokalnych spo³ecznoœci, jakim jest budowa masztów sieci komórkowych na ich terenie.
Proszê o informacjê, na podstawie jakich przepisów funkcjonuje wydawanie pozwoleñ na budowê ta-

kich masztów. Na jakiej podstawie okreœla siê zasadnoœæ, potrzebê i koniecznoœæ takich inwestycji? Kto
to ocenia i wydaje stosowne zezwolenia? W jaki sposób s¹ uwzglêdniane kwestie œrodowiskowe w przy-
padku tego rodzaju inwestycji? Powszechnie wiadomo, ¿e bardzo czêsto budowa masztów wywo³uje li-
czne protesty lokalnych spo³ecznoœci. Kto rozstrzyga takie spory? W jaki sposób s¹ uwzglêdniane opinie
mieszkañców terenu, na którym ma byæ realizowana inwestycja? Kto siê zajmuje badaniami na temat
wp³ywu inwestycji na zdrowie mieszkañców? Czy zleca siê przeprowadzanie takich badañ? Czy powsta-
nie takich masztów nie powoduje obni¿enia wartoœci inwestycyjnych nieruchomoœci po³o¿onych wokó³
masztu. Chodzi mi w szczególnoœci o rejony o du¿ych walorach turystycznych.

Kolejnym problemem jest budowa nastêpnych masztów w otoczeniu ju¿ istniej¹cych. Wielokrotnie
jest tak, ¿e kilka masztów staje obok siebie. Czy nie powoduje to utrudnieñ? Czy wydaj¹c zezwolenia na
budowê kolejnych masztów, bierze siê pod uwagê ju¿ istniej¹ce pola w otoczeniu masztu? Czy sprawdza
siê, jaki wp³yw na zdrowie mieszkañców bêdzie mia³o takie skumulowane natê¿enie?

Panie Ministrze, Panie Inspektorze, proszê o zapoznanie siê z opisanym problemem i o udzielenie wy-
jaœnieñ.

Z powa¿aniem
Grzegorz Wojciechowski
Wojciech Skurkiewicz




